
ROČNÍK XX.  ČÍSLO  2 ČERVEN 2010

TELNICKÝ ZPRAVODAJTELNICKÝ ZPRAVODAJ

TELNICE
www.telnice.eu

9. výstava 
vín 
v Telnici

Mladí 
házenkáři 
v Chorvatsku

Zájezd 
telnických 
seniorů

Rozhovor 
s Janem 
Přerovským



Společnost KTS EKOLOGIE, s.r.o., založená obcemi mikroregionu KAHAN a Židlochovicko, 
Vám nabízí svoje služby v oblasti nakládání s odpady. Společnost disponuje technikou 
potřebnou pro zajištění všech nabízených služeb na svoz komunálního odpadu. 

KTS EKOLOGIE s.r.o., Hutní osada 14, 664 84 Zastávka

Poskytované služby:
•  Svoz a odstranění komunálního odpadu pro města, obce a živnostníky 
•  Svoz separovaných a nebezpečných složek komunálních odpadů
•  Pronájem a vývoz kontejnerů na objemný odpad (suť, bio, komunál)

Ceník svozu komunálních odpadů pro živnostníky a fi rmy pro rok 2010

Typ nádoby Četnost svozu Cena za rok Pronájem Prodej

1100 l
26x

52x

104x

6 500 Kč

10 400 Kč

18 720 Kč

   1 100 Kč 7 515 Kč

240 l
  26x

 
 52x

104x

1 900 Kč

3 380 Kč

5 720 Kč

ne 1 220 Kč

110 l – 120 l
26x

52x

104x

1 040 Kč

1 970 Kč

3 820 Kč

ne ne

Uvedené jednotkové ceny jsou bez DPH.

Kontaktní osoby :

 Miroslav Dvořáček   Ing. Matúš Marek
 Tel. + 420 775 777 739   Tel. + 420 775 777 738

e-mail: kts.ekologie@fi remni.cz, Tel./fax: +420 539 083 525
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Letošní rok je ro-
kem voleb, a  to jak 
voleb do Poslanec-
ké sněmovny Parla-
mentu ČR, které při-
nesly mnohá pře-
kvapení, tak voleb 
komunálních, které 
nás čekají na pod-

zim. V příštím čísle Telnického zpravoda-
je se pokusíme shrnout, co se v  uply-
nulých čtyřech letech v  obci podařilo 
i  co na svou realizaci teprve čeká. Ješ-
tě než tak nastane, vraťme se o kousek 
zpět.

Před 15 lety získala obec Telnice prv-
ní místo v  soutěži Vesnice roku a  za-
řadila se také mezi osm oceněných 
evropských obcí. Podařilo se to nejen 
díky investicím (plynofi kace, kanali-
zace, čistírna odpadních vod, oprava 
kostela a  fary, výstavba Šatlavy, Or-
lovny, nové komunikace ul. V  Dědině 
apod.), ale také díky řadě fungujících 
spolků a občanských aktivit. Měli jsme 
být na co hrdí, ale také to byl závazek 
k udržení této kvality života. To se pod-
le mého názoru v následujících letech 
podařilo a patří za to díky jak obecním 
zastupitelstvům, tak i všem občanům, 
kteří se na tom podíleli.

Život obce se však stále vyvíjí a  je 
třeba nejen udržovat to, co jsme vy-
budovali, ale je nutné myslet i na bu-
doucnost. Každá doba navíc  přináší 
různé příležitosti, kterých je třeba 

využít. Z tohoto pohledu bylo zřejmě 
chybou, že se ve dvou předchozích 
obdobích nevytvářela dlouhodobější 
vize rozvoje obce a  nových projektů 
bylo jen velmi málo. Promarnili jsme 
tak šanci na čerpání evropských pro-
středků v  první vlně a  dnes, když je 
„připravena“ i  každá menší obec se 
svými projekty, je příliš nízká šance 
na úspěch. Nevyužity zůstaly i někte-
ré krajské a celostátní granty. Některé 
věci se však přece jen podařily v oblas-
ti dlouhodobějšího plánování prosadit, 
a  to především územní plán (r. 2002) 
a  komplexní pozemková reforma (r. 
2006). Bez těchto kroků bychom dnes 
jen obtížně vytvářeli dlouhodobější 
vize. 

V pomalu končícím volebním období 
jsme tedy pracovali spíše podle aktuál-
ní potřeby a  jen postupně jsme mohli 
shromažďovat informace pro stanove-
ní střednědobého i dlouhodobého roz-
voje obce. Prvním již učiněným krokem 
je projednávání nového územního 
plánu a práce s  již započatými projek-
ty. Po volbách tak bude na co navázat 
a v čem pokračovat. Na počátku další-
ho čtyřletého období vidím jako první 
krok jasné defi nování dlouhodobějšího 
rozvoje obce a  konkrétních projektů, 
které ho budou naplňovat. Představu 
o  dalším rozvoji obce již máme, bude 
však velmi důležité, aby nové zastupi-
telstvo tuto vizi podpořilo.

Ladislav Šustr, starosta

 ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY

  INFORMACE ZE ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE

15. 3. 2010
•   Zastupitelstvo obce schvaluje kupní 

smlouvy na pozemky pod nově vy-
budovaným chodníkem v ulici K Ná-
draží.

O dokončení projektu nových chodníků 
v  nádražní čtvrti jsme psali již v  prosin-
covém zpravodaji, ale až v  těchto dnech 
dokončujeme veškeré majetkoprávní vy-
rovnání a zápisy do katastru nemovitostí. 
K realizaci tohoto projektu bylo zapotřebí 
využití soukromých pozemků manželů 
Markových, Marie Blažkové, Richarda 
Smetany a manželů Koláčkových. I když se 
nejednalo o velké výměry, známe případy, 
kdy kvůli 1 m2 byla zastavena i  výstavba 
dálnice. Chtěl bych poděkovat těmto ma-

Informace z obecního úřadu
Úvodní slovo starosty ................. 1
 Informace ze zasedání 
zastupitelstva obce  .................... 1
 

Aktuality
Sběrná místa na tříděný odpad .. 4
 Výsledky voleb do poslanecké 
sněmovny ..................................... 4
 Demografi cké údaje 
za rok 2009 ................................... 4
 Houslová škola pro děti .............. 5
 Program Telnických hodů 
16.–21. června ............................. 5

Rozhovor
 Každá generace má určitý 
hudební vývoj .............................. 6

Historie
Ze sokolské historie  .................... 7

Společnost a kultura
9. výstava vín v Telnici ................. 8
Po hraničkách Telnice .................. 8
Pálení čarodějnic ......................... 9
 Pochod do Starého lesa aneb 
Cesta za dobrodružstvím ............ 9
Pohádka ve Sluníčku ................... 10
Probouzení broučků ................... 10
Kurz efektivního rodičovství ...... 10
Zájezd telnických seniorů ........... 11
 KDU-ČSL v Telnici si připomněla 
20. výročí založení ....................... 11
 Jarní slavnost na Borovince ........ 11
 Díkůvzdání v Hradci Králové ...... 12
Farní den 2010 ............................. 12 

Sport
Házenkářské jaro 2010 ............... 12 
 Mladí házenkáři v Chorvatsku.... 13
 Hodnocení sezóny 2009–2010 
KK Orel Telnice ............................. 14
 Turnaj smíšených dvojic 
v kuželkách .................................. 15
 25. ročník volejbalového 
turnaje v Telnici ........................... 15
 II. ročník turnaje 
v sálové kopané ........................... 15
 Ministrantský fotbalový 
turnaj v Žarošicích ....................... 16
 Pozvánka na fotbalový zápas 
pro starší hráče  ........................... 16

OBSAH

TELNICKÝ ZPRAVODAJ – vydává obec Telnice, Růžová 243, 
664 59 Telnice, IČO: 00282677. Evidenční číslo MK ČR 
18785. Telnický zpravodaj je vydáván v obci Telnice a ne-
má žádné regionální mutace. Příspěvky můžete posílat 
v elektronické podobě na adresu zpravodaj@telnice.eu.
Redakce si vyhrazuje právo příspěvky přiměřeně krátit.



Telnický zpravodaj – červen 2010Informace z obecního úřadu2

vání výstavby v obci“, která některé para-
metry staveb reguluje. 

6. 4. 2010
•   Zastupitelstvo obce schvaluje ukon-

čení smlouvy na svoz komunální-
ho odpadu s  fi rmou SITA CZ, a. s., 
k  31. 12. 2010. Zastupitelstvo obce 
schvaluje uzavření smlouvy na svoz 
komunálního odpadu s  fi rmou KTS 
EKOLOGIE, s. r. o., podle předložené 
cenové nabídky s účinností od 1. 1. 
2011. Zastupitelstvo obce schvaluje 
uzavření společenské smlouvy, kte-
rou obec Telnice vstupuje mezi spo-
lečníky obchodní fi rmy KTS EKOLO-
GIE, s. r. o., IČO 28310942, se sídlem 
Hutní osada 14, 664 84 Zastávka, 
a současně schvaluje peněžitý vklad 
do základního kapitálu společnosti 
ve výši 25 000 Kč. 

Již v  minulém roce jsme byli osloveni 
obcemi mikroregionu KAHAN, zda by-
chom se nezúčastnili projektu budování 
vlastní svozové fi rmy, která zajišťuje svoz 
a  likvidaci komunálního odpadu. Cílem 
zakladatelských obcí bylo vybudovat ta-
kovou fi rmu, která by zajišťovala nakládá-
ní s odpady, a byla tak alternativou k dnes 
existujícím svozovým fi rmám. Výhodou 
tohoto řešení je především skutečnost, 
že o  využití případného zisku si rozhod-
nou samy obce a v případě vyrovnaného 
hospodaření minimálně udrží ceny svozů 
na přijatelné úrovni. Obec Telnice měla 
dvě  možnosti: 1. pouze změnit dodava-

jitelům, že od počátku projektu chodní-
ku byli velmi vstřícní a že i díky nim dnes 
můžeme chodit na nádraží bezpečněji. 
Poděkování patří také manželům Výleto-
vým, jichž se citelně dotkla nejen výstavba 
chodníků, ale také budování dešťové ka-
nalizace a povrchů komunikací. 

•   Zastupitelstvo obce schvaluje přihlá-
šení obce Telnice do výzvy Jihomo-
ravského kraje pro dotační program 
„Dotace na zpracování územních 
plánů“.

Obec Telnice již zahájila jednání o no-
vém územním plánu a schválila v minu-
lém roce projekční kancelář, která plán 
vypracuje. Předpokládané náklady se 
pohybují kolem 750 000 Kč. Význam 
územního plánování je obrovský a  do-
kumentace je navrhována s  výhledem 
na 10 let i déle. Územní plánování obcí 
navazuje na Zásady územního rozvoje 
Jihomoravského kraje, který si význam 
těchto dokumentů uvědomuje a  pod-
poruje obce také dotačním programem 
na jejich zpracování. Obec Telnice využi-
la této možnosti a podala žádost o do-
taci, která  může dosahovat až 200 000 
Kč.  Řízení  o přidělení dotace doposud 
neskončilo.

•   Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
úpravu směrné části územního plánu 
obce Telnice (r. 2002), provedenou 
MÚ Šlapanice, odborem výstavby, 
oddělením územního plánování a pa-
mátkové péče.

Některé regulace výstavby schválené 
v rámci územního plánu obce v roce 2002 
mnohdy svazovaly stavebníky i v případě, 
kdy by odlišné řešení bylo vhodnější a citli-
vější pro architektonický ráz obce. Bohužel 
i  když by zástupci obce se změnami sou-
hlasili, nebylo možno rozhodnout v  roz-
poru se schváleným územním plánem. 
Z  tohoto důvodu bylo po dohodě s  poři-
zovatelem územního plánu obce Telnice (s 
městem Šlapanice)  rozhodnuto o  vypuš-
tění těchto regulativů:

•  Závaznost uliční čáry
•  Šikmý tvar střechy
•  Vymezení stavebních čar objektů
•  Stanovení druhu zastřešení
•  Doplňkové regulační zásady
I nadále je však dbáno jak obcí Telnice, 

tak stavebním  úřadem o  citlivá architek-
tonická  řešení, i  když tato oblast je vždy 
závislá i  na subjektivním  vnímání všech 
zúčastněných. Nadále zůstává v platnosti 
„Obecná směrnice k  regulaci a  usměrňo-

tele a  sjednat smlouvu s  novou fi rmou, 
2. stát se společníkem fi rmy a mít možnost 
podílet se na jejím rozvoji. Zastupitelstvo 
obce se rozhodlo pro druhou variantu, 
a  tak obec Telnice vstoupila 27. května 
2010 do společnosti KTS EKOLOGIE, s. r. o., 
jako společník. Firmu nyní vlastní 19 obcí. 
Od 1. 1. 2011 tak bude zajišťovat svoz a li-
kvidaci odpadu občanů naše fi rma. Pro 
podnikatele to přináší také možnost uza-
vřít sm louvu s  touto fi rmou, nebo zůstat 
u  stávajícího dodavatele. Věříme, že tato 
změna přinese do budoucnosti kvalitní 
služby za dobrou cenu.

•   Zastupitelstvo obce schvaluje reali-
zaci projektu „Nový chodník v  ulici 
U Rybníka“ 

V  této části obce doposud nebyl vybu-
dován chodník, a  tak hlavně v  zimním 
období byli občané vystavováni nebez-
pečí a  museli chodit ke svým domům po 
silnici. Projekt na tuto akci byl dokončen 
koncem minulého roku, a tak nic nebráni-
lo jeho realizaci. Během června bude vedle 
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chodníku dobudován ochranný plot, kte-
rý oddělí prostor dětského hřiště od chod-
níku a  komunikace. Tím se výrazně zvýší 
bezpečnost dětí hrajících si na novém 
hřišti. 

•   Zastupitelstvo obce bere na vědo-
mí  informaci starosty o  provedené 
kontrole FÚ Brno-venkov, která byla 
zaměřena na dodržení podmínek při 
čerpání dotace na stavbu „Obec Telni-
ce – Výstavba komunikací a souvisejí-
cí infrastruktury v obci Telnice“. V prů-
běhu kontroly správce daně neshle-
dal porušení pravidel a  konstatoval, 
že „spolupráce s obcí Telnice byla díky 
vzornému vedení veškeré dokumen-
tace výborná“. 

lovat údaje podrobněji. Daří se tak odstra-
ňovat i nedostatky, které vnikaly v uplynu-
lých 12 letech. Druhou fází auditu je kon-
trola na jaře příštího roku, kdy se uzavře 
celý předchozí rok a zkontroluje, zda byla 
provedena všechna opatření doporučená 
auditem. Verdikt auditora obce Telnice je 
již po několik let pozitivní – nebyly zjiště-
ny žádné chyby a nedostatky. Za to bych 
chtěl poděkovat především paní Janě Krá-
lové, která většinu dokumentů o hospoda-
ření vede a zpracovává. 

•   Zastupitelstvo obce schvaluje příspě-
vek římskokatolické farnosti v Telnici 
na údržbu a  opravu kostela sv. Jana 
Křtitele ve výši 50 000 Kč, v  souladu 
s rozpočtem obce. 

Kostel sv. Jana Křtitele je nejvýznam-
nější kulturní památkou v  Telnici a  tvoří 
také dominantu naší obce. Na toto kul-
turní dědictví jsme hrdí, ale také vyžaduje 
péči a starost. Většinu oprav zajišťují věřící 
z  farnosti Telnice (kam patří i  Sokolnice), 
mnohdy z  peněz, které sami vyberou ve 
sbírkách. Obecní zastupitelstvo každo-
ročně přispívá na údržbu a opravy kostela 
z rozpočtu obce. 

s  novým majitelem. Obec Telnice je při-
pravena pozemek vykoupit za cenu, která 
reálně odpovídá tržní hodnotě. Pokud se 
podaří dohodnout, začneme připravovat 
projekt dětského hřiště, včetně oplocení 
u silnice. 

17. 5. 2010
•   Zastupitelstvo obce schvaluje vy-

budování tří sběrných míst na třídě-
ný odpad na pozemcích p. č. 656/1, 
733/1 a 1415 s předpokládanými ná-
klady ve výši 71 000 Kč.

Se změnou svozové fi rmy dochází  i 
k  rozšíření sběrných míst na tříděný od-
pad. Více v článku „Sběrná místa na třídě-
ný odpad“.

•   Zastupitelstvo obce schvaluje přidě-
lení dotací z programu K2 pro Telnic-
ké sluníčko, o. s., ve výši 6 000 Kč a pro 
římskokatolickou farnost Telnice ve 
výši 2 400 Kč.

Systém dotačních programů  obce již 
několi kátý  rok umožňuje – v  případě že 
v  prosinci nejsou rozděleny všechny pro-
středky – zažádat o dotaci v druhém ter-
mínu: k  15. květnu. Takto byly podmínky 
nastaveny pro případ, kdy vnikne nápad 
na uspořádání kulturní či sportovní akce 
až během roku. V letošním roce získali do-
taci všichni organizátoři, přesto zůstaly 
prostředky i pro květnové kolo, do kterého 
byly podány dvě žádosti. Telnické sluníč-
ko uspořádalo kurz efektivního rodičov-
ství a římskokatolická farnost již tradiční 
farní den, otevřený široké veřejnosti. Obě 
akce byly podpořeny, a  prostředky pro 
podporu kulturních akcí tak byly zcela 
dočerpány.

•   Zastupitelstvo obce schvaluje přije-
tí dotace (číslo žádosti 3177182730) 
z  Jihomoravského kraje z  Programu 
rozvoje venkova na úhradu úroků 
z úvěru ve výši 73 000 Kč. 

Každý rok vypisuje Jihomoravský kraj 
dotační Program rozvoje venkova, kte-
rý je dále rozčleněn do 8  podkategorií. 
V  loňském roce jsme získali z  tohoto 
programu dotaci 130 000 Kč na rekon-
strukci topení v  budově OÚ, v  letoš-
ním roce jsme využili možnosti žádat 
o  dotaci na úrok z  úvěrů. Částka byla 
o  něco nižší než v  loňském roce, neboť 
výše dotace je odvozena od výše úroků 
a obec Telnice má v současné době pou-
ze jeden úvěr – na splaškovou kanali-
zaci v nádražní čtvrti, který je již z velké 
části splacen.

Ladislav Šustr

Kontrola se týkala čerpání  dotace na 
výstavbu vodovodu, plynofi kace, kanali-
zace, komunikací, chodníků  a veřejného 
osvětlení v ulicích Brněnská (nad Loučka-
mi), Augatry a  U Mlýna. Při tak velké in-
vestici je velmi pravděpodobné, že může 
dojít k nedodržení podmínek i ze zcela ba-
nálních důvodů, jako je chybně vyplněný 
formulář, o  pár dnů zpožděná kolaudace 
apod. Chtěl bych jako starosta obce, kte-
rý nese největší odpovědnost za čerpání 
dotací, poděkovat všem, kteří se o zdárné 
dokončení projektu zasloužili. Jmenovitě 
pak děkuji místostarostovi Janu Ryšavé-
mu za jeho práci, kterou vykonával s  ob-
rovským nasazením. 

26. 4. 2010
•   Zastupitelstvo obce schvaluje zprá-

vu auditora o  výsledku hospodaření 
obce Telnice za rok 2009.

Podle zákona o obcích je obec povinna 
zajistit každoročně audit svého hospoda-
ření  nezávislým auditorem. Audit probí-
há ve dvou krocích. Někdy v září auditoři 
zkontrolují hospodaření v prvním pololetí. 
V  této fázi většinou upozorní na drobné 
nesrovnalosti či novinky v zákonech, a na 
základě toho pak obec přijme opatření. 
V posledních třech letech došlo k výrazné 
digitalizaci našeho účetnictví a  vedení 
majetku, a tak má audit možnost kontro-

•   Zastupitelstvo obce pověřuje staros-
tu a  místostarostu obce pokračová-
ním v jednání s dědici pozemku p. č. 
126 o možném odkoupení. 

Jedná se o část parku v ulici Palackého, 
kde je umístěna obecní studna a kde done-
dávna bylo dětské hřiště, které již doslou-
žilo. Při snaze o obnovu hřiště jsme nara-
zili na nevypořádané majetkové vztahy, 
a tak obec Telnice dala podnět k zahájení 
dodatečného dědického řízení. To bylo 
ukončeno na jaře tohoto roku. K realizaci 
dětského hřiště je nyní zapotřebí dohoda 
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 SBĚRNÁ MÍSTA NA TŘÍDĚNÝ ODPAD

 DEMOGRAFICKÉ ÚDAJE ZA ROK 2009 

 VÝSLEDKY VOLEB DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY

Jak již bylo na začátku roku přislí-
beno, byla pro občany vybudována 
dvě sběrná místa na tříděné odpa-
dy. Jedno se nachází u  telnického 
rybníka a  druhé na obecním hřiš-
ti v  ulici Augarty. Došlo i  k rozšíření 
sběrného místa v nádražní čtvrti. Na 
těchto místech mohou občané uklá-
dat plastové lahve, sklo, papír a v bu-
doucnu i  bio odpad. Tímto chceme 
umožnit občanům ukládat tyto od-
pady nejen ve sběrné dny, kterými 
jsou středa a sobota. Otevírací doba 
na sběrném dvoře se nemění. Zde 
lze ukládat objemný odpad i  bio 
odpad. Pokud se nám podaří najíst 
vhodné lokality pro sběrná místa 
v  dalších částech obce, budou zbu-
dována. Tak trochu záleží na obča-
nech samotných, jak si svým přístu-
pem dokáží udržet na těchto místech 
pořádek. 

Jan Ryšavý, místostarosta 

Změna počtu obyvatel

Přistěhování Odstěhování Narození Úmrtí

47 23 9 7

Věkové složení obyvatel

věk 0–6 7–18 19–30 31–40 41–50 51–60 61–70 71–80 81–90 91+ celkem

muži 62 109 107 124 91 88 68 34 8 0 691
1398

ženy 42 87 122 132 87 86 71 63 16 1 707

Připravili Jana Králová a Jan Vybíral

Ve dnech 28. a  29. května 2010 se usku-
tečnily volby do Poslanecké sněmovny Par-
lamentu ČR. Volební účast v  Telnici byla 
68,93 %.

Pořadí hlasů pro jednotlivé strany (Telnice)
1. ČSSD  26,66 %
2. ODS  19,38 %
3. TOP 09  14,56 %

4. VV  11,57 %
5. KDU-ČSL   9,10 %
6. Suverenita   4,29 %
7. SPO – Zemanovci   4,29 %
8. KSČM   3,90 %
9. SZ   2,60 %
Ostatní celkem   3,65 %
Kompletní výsledky voleb jsou k dispozici na 

stránkách www.volby.cz.  JV

Z údajů telnické matriky za loňský 
rok (k 31. 12. 2009) vyplývá, že celkový 
počet obyvatel vzrostl o  24 osob, a  to 
především díky nově přistěhovaným 

občanům. V Telnici k  uvedenému datu 
žilo 1398 obyvatel. Počet nově naroze-
ných občanů vloni mírně převážil nad 
počtem zemřelých. Sňatečnost byla 

výrazně vyšší než rozvodovost. Oproti 
předloňskému roku vzrostl v roce 2009 
počet dětí do 6 let o 11. To je dobrá zprá-
va nejen pro školu, ale pro celou obec.

Změna stavu

Sňatky Rozvody

8 2
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 HOUSLOVÁ ŠKOLA PRO DĚTI 
Již šestým rokem probíhá v  Újezdě 

u  Brna soukromá výuka hry na housle 
pod vedením paní Vilmy Novotné. „Hru 
na housle tady v okolí nikdo nevyučoval 
a  mně se to zdálo být škoda,“ říká paní 
Novotná. Děti nejen z Újezda, ale i z okol-
ních vesnic se zde učí sólové hře a hrají 
i v souborech. „To je velice důležité, že se 
spolu děti navzájem setkávají a společně 
tvoří hudbu. Proto jsme založili dva sou-
bory,“ pokračuje paní Novotná. „V  prv-
ním jsou už děti starší, tak kolem deseti 
až jedenácti let, a  v  tom druhém, který 
jsme nazvali Hvězdička, hrají děti malé, 
i  předškolního věku.“ Každý rok jsou 
pořádány dva hlavní koncerty: vánoční 

a koncert na závěr školního roku. Na nich 
se představí všechny děti a zahrají to, co 
se za daný půlrok naučily. Mladí houslis-
té vystupují i  na dalších akcích při nej-
různějších příležitostech. Z vlastní zkuše-
nosti mohu potvrdit, že pedagogický pří-
stup paní Novotné je vynikající, oceňuji 
zejména její didaktické dovednosti, díky 
nimž i malí předškoláci začínají brzy hrát 
první skladbičky, a její nesmírnou trpěli-
vost, s  níž doprovází malé houslisty při 
jejich zápolení s  technicky velmi nároč-
ným hudebním nástrojem. „Mým cílem 
je, aby děti hrály rády,“ říká paní Novotná, 
„aby získaly vztah k hudbě. Proto se stá-
le snažím vymýšlet nějaké nové aktivity. 

Letos jsem zadala deseti dětem skladbu 
Vivacissimo od Stanislava Noska. A  12. 
června budeme mít soutěž, i s opravdo-
vou porotou, diplomy a  tak podobně. 
Vítěz nám všem tuto skladbu zahraje na 
závěrečném koncertě.“ Tento koncert se 
bude konat v  neděli 20. června 2010 
v  17 hodin v  sále salesiánské oratoře 
v Újezdě u Brna (vedle kostela). Všichni 
jsou srdečně zváni. Více informací o hou-
slové výuce je možné nalézt na interneto-
vé adrese www.v-novotna.unas.cz. Kro-
mě kontaktu zde najdete množství fo-
tek, např. z výuky nebo z koncertů a růz-
ných vystoupení.

Připravil Jan Vybíral

středa 16. 6. 7.00 odjezd stárků pro máju

pátek 18. 6. 19.00 generálka stárků – Moravská beseda

sobota 19. 6.  od 10.00 výzdoba hodového areálu
 12.00 ruční stavění máje

19.00 posezení u cimbálu na Masarykově náměstí
 20.00 předhodová zábava na sokolovně, hudba Panorama Band, vstupné 100 Kč

 8.30 mše svatá v kostele sv. Jana Křtitele
neděle 20. 6. 13.45 sraz krojovaných (seřadiště průvodu ul. Palackého)

14.00 krojovaný průvod obcí
16.00 

 

tanečky dětí 3–8 let (lidové tanečky), nácvik Z. Šafářová a L. Kořalníková 
školní mládež 8–15 let (Československá beseda), nácvik D. Mrkvicová
stárci od 15 let (Moravská beseda), nácvik Š. Oborná, Z. Šafářová
hudba pana Přerovského, vstupné 50 Kč

20.00 hodová zábava na sokolovně, hudba Sonet, vstupné 60 Kč 

pondělí 21. 6. 19.00  ženáčské hody v Růžové ulici, cimbálová muzika Primáš, Dambořanka, 
vstupné dobrovolné

PROGRAM TELNICKÝCH HODŮ 16.–21. ČERVNA
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 KAŽDÁ GENERACE MÁ URČITÝ HUDEBNÍ VÝVOJ
Rozhovor s Janem Přerovským

Jan Přerovský (1924) – muzikant, di-
rigent a učitel hry na hudební nástroje 
– vede od roku 1962 místní dechovou 
hudbu. Od 60. do 80. let byl také kapel-
níkem a aranžérem taneční zábavové 
kapely. V  civilním, nehudebním živo-
tě pracoval jako seřizovač soustruhů 
v Tesle Brno.

Na hodech, plesech nebo podobných 
akcích hrávaly obě kapely a  střídaly 
se. Vystupovali jsme poměrně často, 
v plesové sezóně jsme hrávali v pátek, 
sobotu a v neděli. Jezdili jsme po oko-
lí, ale někdy třeba až do Jablonce nad 
Nisou. 

■ Odkud jste čerpal notový materiál pro 
své kapely?

Notový materiál pro dechovku jsme 
měli z brněnského kulturního středis-
ka. Pro soudobou hudbu, kterou hrála 
druhá kapela, jsme ovšem hotové noty 
k dispozici neměli, a tak jsem je musel 
chystat sám podle nahrávek z  mag-
netofonu. Navštěvoval jsem v  60. le-
tech kurzy aranžování taneční hudby 
v Brně a upravoval jsem pak písničky 
pro naše obsazení (hrávali jsme větši-
nou ve složení: trumpeta, dva saxofo-
ny, el. kytara, baskytara, klávesy, bicí 
a dvě zpěvačky). Vedle taneční hudby 
jsme ale s  touto kapelou provozovali 
při zábavách i lidovky, abychom se za-
vděčili také staršímu publiku.

■ Zúčastnili jste se nějakých přehlídek 
nebo soutěží?

Na soutěže jsme jezdili jenom s de-
chovkou. V roce 1976 jsme se zúčast-
nili například krajské soutěže pocho-
dových hudeb, kde nás v  průvodu 
doprovodila místní mládež v  krojích. 
I když to nebyly opravdové mažoretky, 
měli jsme s nimi úspěch a vyhráli jsme 
první cenu.

■ V jakých podmínkách jste zkoušeli?
Když jsme hráli s  dechovkou pod 

hlavičkou sokolnického cukrovaru 
(1955–1967), měli jsme tam k dispozi-
ci jednu místnost, tady v Telnici jsme 
pak po roce 1967 měli od obce zdar-
ma vyčleněný prostor ve staré orlovně 
(v místech, kde je dnes bytovka ved-
le školky). Dnes využíváme klubovnu 
chovatelů, která je ovšem bez topení, 
takže od října do dubna zkoušíme po-
různu podle možností.

■ V Telnici a Sokolnicích jste znám jako 
učitel hry na hudební nástroje. Kolik dětí 
jste učil?

To se dá těžko spočítat. Učil jsem 
hlavně deset let na základní škole 
v Sokolnicích, fl étnu, klarinet a harmo-
niku. Každý rok se tam sešlo tak pat-
náct až dvacet dětí. Potom jsem učil 
také soukromě doma. 

■ Neměli jste strach, že z  toho můžete 
mít problémy?

Na tyto akce začali časem docházet 
i  mladí lidé z  vedlejších vesnic. A  tak 
abychom byli trochu krytí, kdyby nás 
náhodou někdo udal, založili jsme 
v  budově školky u  rybníka (tam, co 
je dnes myslivna) něco jako taneční 
školu. Výuky tance se zhostili manže-
lé Muthovi, výborní tanečníci, a s nimi 
jsme pak pořádali taneční odpoledne. 
Výuka tance už by se dala nějak vy-
světlit.

■ Jaké byly Vaše první krůčky v dechovce?
Koncem války, v  roce 1944, začal 

pan Alois Blažek ze Sokolnic shánět 
muzikanty, aby založil dechovku. Mu-
zikantů bylo tenkrát hodně, jelikož ješ-
tě nebyla televize a  jedinou zábavou 
tady na dědině byl sport nebo hudba. 
Já jsem tehdy trochu hrál na klarinet, 
a tak jsem se k jeho kapele přidal.

■ Válka sice brzy skončila, ale Vy jste 
musel narukovat na vojnu...

Narukoval jsem v roce 1946 a odve-
leli mě do Košic. Tam jsem se dostal 
k  vojenské muzice a  strávil jsem u  ní 
dva roky. Hrál jsem na klarinet, bicí 
a harmoniku. Vzpomínám si, jak jsme 
jednou jeli hrát na slavnost polože-
ní základního kamene památníku na 
Dukle. Orchestr cestoval podle vojen-
ských zvyklostí ve dvou nákladních 
autech, v jednom byl kapelník, ve dru-
hém dirigent. Muzikanti bývali vždy 
rozděleni tak, aby v  případě kolize 
jednoho z  vozů mohli sestavit polo-
viční, ale funkční kapelu. No a tady se 
to právě stalo: druhý náklaďák v těch 
serpentinách havaroval, naštěstí těs-
ně vedle minového pole. A  tak jsme 
tenkrát odehráli tu slávu v polovičním 
složení, což ale znamenalo v nějakých 
třiceti lidech, takže i poloviční kapela 
byla veliká.
■ Jak jste po vojně zúročil své nově na-
byté hudební zkušenosti?

Po vojně jsem se zase vrátil do Blaž-
kovy kapely a  udělal jsem si kapel-
nické (dirigentské) zkoušky. Později, 
v  roce 1962, jsem pak dechovku po 
panu Blažkovi převzal. Kromě dechov-
ky jsem ovšem od 60. let vedl ještě 
takovou taneční kapelu, se kterou 
jsme hrávali zábavy pro mladé. Přebí-
rali jsme populární repertoár známých 
orchestrů jako byl Brom nebo Vlach. 

■ Jak vypadal hudební život v  Telnici, 
když jste byl ještě malý kluk?

Pamatuju se hlavně na působení 
pana učitele Františka Perny, který 
vedl pěvecký sbor, nacvičoval opere-
ty a divadelní představení. Z doslechu 
jsem věděl, že tu dříve působila kape-
la pana Outraty, kde hráli třeba Tomáš 
Sklenář (z č. p. 59), Adolf Mifek (č. p. 
22), Edin Chudáček, Alois Fiala, Jaro-
slav Slezák nebo pan Pešl. Ale já už 
jsem je jako aktivní muzikanty nezažil.

■ Kde začala Vaše cesta k muzice?
V roce 1939 jsem se začal učit hrát 

na harmoniku u pana Antonína Koláč-
ka z nádraží (č. p. 186). Během pár let 
jsem se docela vypracoval. Byli jsme 
tenkrát mladí, chtěli jsme se bavit, hrát 
a tancovat, jenže za války byly tanco-
vačky a  podobná zábava zakázány. 
Někdy kolem roku 1942 jsme s kama-
rády dali dohromady takový šraml: 
kytara, harmonika, trumpeta, hous-
le a  bubny, a  začali jsme hrát potají. 
Nejprve u nás doma, potom různě po 
sousedech. Hráli jsme po stodolách, 
na mlatech, v  sýpkách, pořádali jsme 
různé domácí mejdany a  tancovali 
jsme, kde se zkrátka dalo.

   



 ZE SOKOLSKÉ HISTORIE

Telnický zpravodaj – červen 2010 Rozhovor •Historie 7

■ Kterou hudbu máte rád?
Zajímá mne v podstatě každá hudba, 

rád si poslechnu vážnou hudbu, operní 
árie. S chutí se dívám na televizní přeno-
sy koncertů klasické hudby. Bavila mne 
taneční a dechová muzika. Nemůžu říct, 
že bych byl nějak hudebně vyhraněný. 
Každá generace má určitý vývoj. Když 
jsme jako mladí začínali s muzikou, tak 
si pamatuju, že lidé střední generace 
nemohli vystát, když jsme hráli tehdy 
moderní taneční hudbu, například tan-
go nebo slowfox. Pro ně to bylo nepřija-
telné, jako později pro mě třeba kytaro-
vý bigbeat, u  kterého se netančilo, jen 
se každý sám nějak kolíbal.

■ A co třeba swing?
To je taky krásná hudba, ale těžká. 

Spousta synkop a  not vázaných přes 
taktovou čáru. A  úplně jiné frázovaní, 
než na jaké jsme byli zvyklí v dechovce.

■ Jaká je současnost Vaší dechové ka-
pely?

Pochopitelně už nehrajeme tak často 
jako dřív. Zahrajeme si vždy na telnic-
kých hodech, při ostatcích a  podobně. 
Hráváme taky na pohřbech, které se bez 
muziky neobejdou. Nedávno jsme vy-
stupovali v Žatčanech na primici Jiřího 
Brabce. Z muziky se stal fi nančně nároč-
ný koníček, ale zatím nás to stále baví.

■ Děkuji za rozhovor a  přeji Vám ještě 
mnoho radosti s hudbou.

Rozhovor připravil Jan Vybíral, 
foto Veronika Klesalová

• 

Taneční kapela v polovině 60. let

Dechová kapela kolem roku 1980

V  letošním roce jsme si připomněli 
některá významná výroční nejen so-
kolské historie:

Dne 7. 1. 2010 tomu bylo 20 let, co 
byla v  Praze obnovena po roce 1948 
česká obec sokolská.

Dne 27. 1. 2010 uplynulo již 65 let 
od osvobození koncentračního vyhla-
zovacího tábora Osvětim, v němž bylo 
umučeno nebo popraveno na 150 000 
českých spoluobčanů, mezi nimi i so-
kolové.

Dne 7. 3. 2010 jsme oslavili 160. vý-
ročí narození našeho prvního česko-
slovenského prezidenta, T. G. Masary-
ka. Narodil se v  malé moravské vísce 
jako syn Slováka, panského kočího. 
Studoval v  nedostatku a  za krušných 
podmínek na brněnském gymnáziu 
(dnes JAMU) a  později ve Vídni. Do-
sáhl titulu vysokoškolského profesora 

fi losofi e, kterou přednášel. Byl členem 
malostranského Sokola a  Sokol ho 
provázel celým životem. Po vytvoření 
Československé republiky, o kterou se 
nejvíce zasloužil, a  zvolení preziden-
tem po jeho boku vždy stáli sokolo-
vé. Zemřel 14. 9. 1937. Jeho myšlenky 
platí dodnes: Panovat je nesmyl, ale 
vládnout moudrost. Nedovede-li kdo 
vládnout, tedy panuje. Demokracie 
není panování, ale správa. Zlato nesmí 
ovládat člověka, nezasloužený zisk 
demoralizuje. Ne násilím, ale smírně, 
ne mečem, ale pluhem, ne krví, ale 
prací, ne smrtí, ale životem k  životu, 
toť smysl našich dějin a odkaz velkých 
předků. – Taková osobnost nám v naší 
době stále chybí. Čest jeho památce!

Dne 12. 3. 1930 zemřel Alois Jirásek, 
je tomu 80 let. Byl spisovatelem a čle-
nem Sokola v Hronově.

V  květnu uplynulo 65 let od osvo-
bození v roce 1945. Za druhé světové 
války zahynulo spousta našich spolu-
občanů, někteří z řad sokolů.

Eva Kořalníková, TJ Sokol Telnice
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V  sobotu 20. března uspořádali Mi-
lovníci dobrého vína v Telnici 9. výsta-
vu vín. Celou akci předcházela pečlivá 
příprava na sérii výstav pořádaných 
v  našem regionu. Dne 5. února se 
v  Telnici sešlo na školení bodovačů 
20 účastníků z  Telnice a  Měnína, pro 
které pan František Radvan připravil 
zajímavou přednášku na téma kvalita 
úrody vína v roce 2009 a jak přistupo-
vat při jeho hodnocení na pořádaných 
výstavách. Bodování 9. výstavy pro-
běhlo v neděli 14. března v sále telnic-
ké orlovny. Subkomise ve složení Ing. 
Jaroslav Sopouch a  MVDr. Bohumil 

Hunkes hodnotila celkem 462 vzorků, 
z toho 282 vín bílých a 180 vín červe-
ných. Jako nejlepší vzorky mladých 
vín byly vyhodnoceny: Kerner, pozd-
ní sběr, pana Jiřího Fialy z  Dolních 
Dunajovic (bílé) a  Cabernet Moravia 
pana Martina Konečného z  Hovoran 
(červené). Z ročníkových vín byly oce-
něny: Tramín, výběr z  hroznů, 2007, 
pana Josefa Nováka z Borkovan (bílé) 
a Rulandské modré, 2008, pana Václa-
va Kratochvíla z  Dambořic (červené). 
Samotná výstava se pak konala 20. 
března rovněž v sále orlovny. K dobré 
náladě hrála cimbálová muzika Primáš 

 PO HRANIČKÁCH TELNICE
V sobotu 24. dubna 2010 bylo ko-

lem 9. hodiny u vinárny Šatlava rušno. 
Startoval zde třetí ročník pochodu „Po 
hraničkách Telnice“. Trasa pochodu 
byla vyznačena logem pochodu se 
změnou směru, heslem pak bylo vy-
kročení správnou nohou do letošního 
jara. Na startu pochodu se sešlo 21 
dětí a 31 dospělých. Délka pochodu se 
pohybovala od 10 do 12 km. Po cestě 
na účastníky čekaly dvě občerstvo-
vací zastávky: „U zlatého potoka“ a 
„Občerstvení u unaveného poutníka“. 
Podával se chléb se sádlem a  cibulí, 
škvarková pomazánka, nealkoholické 
nápoje a  pro starší účastníky svařené 
víno. Pořadatelé pro letošní rok připra-
vili vědomostní test z telnické historie 
a současnosti. Na každou otázku byly 
tři odpovědi, z nichž jedna byla správ-
ná. Na konci pochodu na každého 
účastníka čekalo malé pohoštění, pa-
mětní list a perníková sladkost, kterou 
tradičně upekla Lea Bímová. Čekaly 

zde i  odpovědi na otázky. Převážná 
většina byla zodpovězena dobře. Po-
řadatelé se tentokrát přesvědčili, že 
i  tvůrce testu se může mýlit. Správná 
odpověď na otázku ohledně výšky 

telnického kostela je totiž 36 metrů, 
nikoliv 26, jak bylo mylně uváděno. 
Touto cestou se omlouváme všem luš-
titelům, kteří odpověděli správně. 

Jan Ryšavý

z  Klobouk. Vedle velmi kvalitních vín 
zde byla zajímavá tombola a  o ob-
čerstvení se postarala restaurace pod 
vedením Standy Krále. Vydařenou akci 
ocenili i  přespolní návštěvníci. Do-
volujeme si touto cestou poděkovat 
všem, kteří dodali své vzorky, a  všem 
sponzorům, kteří podpořili akci věcný-
mi dary. Rovněž děkujeme těm, kdo se 
zasloužili o přípravu a průběh výstavy. 
Zvláštní poděkování posíláme Tomá-
ši (Seňorovi) Sobotkovi, za přípravu 
výborného guláše na občerstvení při 
bodování výstavy. Se všemi našimi 
příznivci z řad domácích i přespolních 
se těšíme na 10. výstavu vín v Telnici.

Jan Ryšavý

Zájezd na Den 
otevřených sklepů 
do Hovoran

Milovníci dobrého vína v  Telnici 
připravují zájezd do nedalekých 
Hovoran na Den otevřených skle-
pů, který se uskuteční v sobotu 17. 
července 2010. Zájemci se mohou 
hlásit u Jana Ryšavého.
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Jako každoročně pořádala TJ Sokol 
Telnice Pálení čarodějnic. V  podvečer 
fi lipojakubské noci se slétly do areálu 
místní sokolovny čarodějnice ze všech 
koutů a  vršků Telnice. Po provedení 

zápisu všech přítomných čaroděj-
nic a  potvrzení jejich účasti otiskem 
palce na prezenční listině, následo-
valo povinné přezkoušení leteckého 
umění. A protože všechny lety kolem 

Dne 24. dubna jsme se sešli jako 
každý rok v ranních hodinách, pro ně-
které ve velmi ranních hodinách, na 
zastávce u Mateřské školky. V počtu 14 
dětí a 2 dospělých jsme vyrazili vstříc 
dobrodružství. Nejdříve jsme dorazi-
li do Žatčan na sokolovnu, abychom 
si vyzvedli zápisové lístky. Jako prv-
ní úkol jsme házeli šipkami a  poté šli 
zbourat nějakou tu kuželku. Po pro-
vedení obou disciplín jsme vyrazili 

na další stanoviště. Tentokrát si pro 
nás pořadatelé připravili novou trasu. 
Když jsme dorazili k  místnímu rybní-
ku, čekala tam na nás soutěž s názvem 
plná náruč. Tentokrát jsme zkoušeli, 
kolik pobereme míčů. Když jsme se 
s nimi vypořádali, šli jsme skládat puz-
zle, kde se ukrývala různá zvířátka. Jak 
jsme tak pokračovali v  cestě, přiběhl 
nám naproti pejsek, který nás dove-
dl ke skákání v  pytlích. Když všichni 

 PÁLENÍ ČARODĚJNIC
zeměkoule proběhly podle pravidel, 
mohli všichni obdržet od Federace 
čarodějnic letecké průkazy. Potom 
jsme se přesunuli k  ohništi, kde už 
byla připravena k  upálení jedna naše 
kolegyně. Po zapálení hranice jsme 
začali hodovat. Bylo připraveno plno 
čarodějnických pokrmů a  lektvarů – 
krysí mozečky, zaječí bobky, sušené 
uši, sekané prsty, mravenčí vajíčka 
a  dokonce i  oční bulvy. Jako příloha 
ke špekáčkům byla dračí krev a mletí 
červi. Po setmění předvedly nejstarší 
čarodějnice taneční vystoupení přímo 
ze záhrobí, za které byly patřičně od-
měněny nejen bouřlivým potleskem, 
ale i  sladkou pochoutkou. Protože 
nám počasí přálo, vydrželi jsme si po-
vídat u táboráku do pozdních nočních 
hodin. Závěrem bych chtěla poděko-
vat OÚ Telnice za fi nanční podporu 
této akce.

 Kanimůra – Šárka Oborná

i  přes bolest nohou doskákali k  cíli, 
mohli jsme vyrazit dále. Jako další dis-
ciplína byl hod na cíl. Jakmile doházeli 
všichni, i  ti, co byli zděšení ze vzdá-
lenosti cíle, mohli jsme vyrazit k  po-
slednímu úkolu. Konečně jsme došli 
k velice oblíbené disciplíně, kterou je 
střelba ze vzduchovky. Tentokrát nám 
přálo počasí a  nefoukal vítr, tak se 
většina z  nás do zavěšené plechovky 
trefi la. Jakmile nám zapsali poslední 
bodíky, odevzdali jsme zápisové lístky 
k  vyhodnocení a  šli opékat špekáčky 
a  poté prozkoumávat okolní les. Až 
se dostavili i všichni zbloudilí, nastalo 
hodnocení. Velice pěkným překvape-
ním bylo, že jsme se umístili mezi prv-
ními ve čtyřech věkových kategoriích. 
Po vyhlášení a  rozdělení cen jsme 
mohli zhlédnout souboj mezi muške-
týry, zásah hasičů a  umění psovodů. 
Dokonce nás přijelo navštívit „koťát-
ko“, pět měsíců stará samice geparda 
jménem Dua. Na zpáteční cestě jsme 
obdivovali ukázkové lety pilotů z mo-
delářského klubu Alka. Ještě jsme se 
vydováděli na průlezkách u žatčanské 
školy. V Telnici jsme si dali v cukrárně 
zmrzlinu a rozešli se domů. Všichni se 
už těšíme na další, 19. ročník Pochodu 
do Starého lesa.

 Za všechny zúčastněné Tereza Oborná

 POCHOD DO STARÉHO LESA ANEB CESTA ZA DOBRODRUŽSTVÍM
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 POHÁDKA VE SLUNÍČKU
V březnu jsme se spolu s dětmi těšili 

na Krtečka a  jeho kamarádku Myšku 
v  představení divadla Genus z  Brna. 
Potkali jsme se s nimi v životní velikos-
ti, až to někoho mohlo trošku vystrašit. 
Když Vám jsou tak tři roky a po pódiu 
běhá velikánský krteček, zpívá spo-
lu s  robotem, který divoce rozhazuje 
hadrovýma rukama, může Vám to i na-
hnat strach. Ale to pak stačí přemluvit 
maminku, že se na pohádku podíváte 
až příště… Ostatní děti, a bylo jich přes 
třicet, si naopak odvážně užily příbě-
hy známých postaviček se spoustou 
písniček. V  jednom z  příběhů Krteček 
přece jen pro svou kamarádku Myšku 
našel i hledaný lék „matricaria chamo-
milla“, a  tak nakonec všechno dobře 
dopadlo. Kdo by snad nevěděl, co ma-
tricaria chamomilla znamená, bude se 
muset na pohádku přijít podívat, nebo 

se rozhlédnout po letní louce. Děti se 
do děje kolem Krtečka mohly i zapojit, 
a některé si dokonce na pódiu vyzkou-

šely zapívat svoji oblíbenou písničku. 
Představení se konalo za fi nanční pod-
pory obce.  Hana Kroutilová

 PROBOUZENÍ BROUČKŮ

 KURZ EFEKTIVNÍHO RODIČOVSTVÍ

„…a spali a  spali a  spali…“, až při-
šel čas je na jaře probudit ze zimního 
spánku. Koho? No přece broučky, které 
děti na podzim během lampiónového 
průvodu uspaly. Dne 22. dubna si kaž-
dý přinesl na hřiště u  sokolovny vlast-
noručně vyrobené mávátko ve tvaru 
sluníčka, kytičky nebo berušky. Dále 
bylo třeba dozdobit si větvičku zlatého 
deště lýkovými stužkami. Tím jsme uza-
vřeli „přípravné práce“ a  mohli vyrazit 
k  rybníku. Cestou jsme si připravovali 
hlasivky zpěvem písniček s  jarní tema-
tikou a  ruce vydatným máváním. Na 
hřišti u rybníka jsme narazili na spícího 
broučka v opravdu nadživotní velikosti. 
Ležel pod stromem, přikrytý pořádnou 
peřinou. Byl zvláštní čeledi, přírodověd-
ci by nevěřícně kroutili hlavou. Naštěstí 

se ho dětem podařilo vzbudit, a tím spl-
nily první úkol. Tím dalším bylo hledat 
papírové broučky, které zde na podzim 
uložily k  zimnímu spánku. Ale co to? 
Jejich počet se zvýšil na dvojnásobek. 
Ke každému přibyla malá beruška na 
kolíčku jako dáreček. S  broučky jsme 
se poté vydali cestou k mostu u mlýna, 
abychom symbolicky otevřeli cestu jaru 
zlatou bránou. Ajéje… Brána byla samo-
zřejmě zamknutá a klíč nikde. Děti však 
měly oči jako ostříži, a tak už odvazovaly 
lesknoucí se obrovský klíč z nejbližšího 
keře. Po projití branou poslaly děti své 
větvičky po vodě a  dlouze je následo-
valy svými pohledy. Kam až asi doplují? 
Tak to hned tak nezjistíme, hlavně, že už 
začalo jaro, vylétly včelky a naši broučci 
přestali zahálet.  Marie Gabrhelová

Od dubna 2010 se po devět jarních 
pátků scházelo na orlovně čtrnáct ma-
minek, které zajímají nové přístupy ve 
výchově dětí. Lektorka Ing. Mgr. Eliška 
Vondráčková z brněnského Centra pro 
rodinu a sociální péči vedla kurz zážit-
kovou formou, při které jsme si mohly 
samy na sobě vyzkoušet různé situa-
ce, které prožívají děti pod naším ve-
dením a dohledem, a zažít různé způ-
soby komunikace a řešení problémů. 
Každé setkání bylo věnováno kon-
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 ZÁJEZD TELNICKÝCH SENIORŮ

 KDU-ČSL V TELNICI SI PŘIPOMNĚLA 20. VÝROČÍ ZALOŽENÍ 

V  květnu tohoto roku se uskutečnil 
za fi nanční podpory obce Telnice dal-
ší zájezd seniorů (důchodců) za po-
znáním krásných krajů naší republiky. 
Tentokrát jsme zamířili do jihočeských 
Slavonic. Slavonice jsou kulturním 
městem na pomezí Čech, Moravy 
a  Rakouska,  proslulým dochovanou 
renesanční architekturou. Na původ-
ních gotických základech městských 
domů byly vybudovány nové rene-
sanční městské domy s bohatě zdobe-
nými fasádami s psaníčkovými sgrafi ty, 
nebo složitějšími fi gurálními výjevy. 
Tyto domy se staly v  roce 1961 měst-
skou památkovou rezervací a  v  poz-
dějších letech byly zapsány na seznam 
světového dědictví UNESCO. Naše vý-

V pátek 9. 4. 2010 se ve vinárně 
Šatlava uskutečnila výroční členská 
schůze místní organizace KDU-ČSL 
v Telnici. Schůze se kromě členů a pří-
znivců místní organizace zúčastnili 

prava byla vedena odborným průvod-
cem, který seznámil účastníky s historií 
města a  jeho památkami. Výklad byl 
poutavý a  zaujal všechny posluchače. 
K úspěšnosti zájezdu přispělo nádher-
né slunečné a teplé počasí, které mělo 
příznivý vliv na všechny zúčastněné. Po 
ukončení prohlídky jsme měli výborný 
oběd v restauraci Apetito, kde byl pro 
naši výpravu specielně připraven jídel-
ní lístek s  rozmanitou nabídkou a pří-
znivými cenami. V  odpoledních hodi-
nách jsme navštívili hrad Landštejn, 
z jehož rozhledny byl nádherný výhled 
do oblasti České Kanady. Celá trasa na 
zmíněný hrad vede po romantických 
cestách uprostřed hlubokých lesů. To 
pro nás byl nezapomenutelný záži-

krétnímu tématu. Rámcově jsme se 
tak například naučily, jak odpovídat 
na dětský hněv, jak reagovat na dět-
ský negativismus, jak děti vychovávat 
bez křiku a trestání nebo jak děti účin-
ně povzbuzovat bez přemíry odměn. 

Posláním každého rodiče je provázet 
své dítě životem a učit ho zodpověd-
nosti, samostatnosti a  sociálnímu 
zájmu o  druhé. Důležité je vědět, že 
dokonalost je nereálná, ale zdokona-
lování je možné. Přeji všem rodičům 

spoustu radosti a síly při plnění jedné 
z  nejnáročnějších, ale nejkrásnějších 
životních rolí a děkuji obci Telnice za 
fi nanční podporu této akce.

Účastnice kurzu Gabriela Vybíralová

tek, který kontrastoval se zkušeností 
s  naším málo zalesněným regionem. 
K  příjemné atmosféře přispěla dobrá 
organizace a  přátelské ovzduší celé 
výpravy, která se skládala ze všech vrs-
tev našich obyvatel. Díky fi nančnímu 
příspěvku obce jsme prožili příjemné 
chvíle a věříme, že kategorie důchod-
ců (seniorů) nebude v naší společnosti 
opomíjena.   Zdeňka Praxová

také hosté: předseda okresní organi-
zace Ing. Václav Horák, okresní tajem-
nice Ing.  Marie Jurečková, P. Michalel 
Jelínek, SDB, a  Ing. Oldřich Zapomněl 
ze Žatčan. Kromě běžného programu 
schůze si přítomní připomněli 20. vý-
ročí založení místní organizace ČSL 
v  Telnici a  uctili památku všech bý-
valých členů místní organizace, kteří 
v  průběhu uplynulých let zemřeli. Při 
této příležitosti pozdravil přítomné 

Ing. Oldřich Zapomněl, který se na jaře 
1990 zúčastnil jako zástupce okresní-
ho výboru ČSL ustavující schůze míst-
ní organizace v restauraci u Laštůvků. 
Na okolnosti související se založením 
místní organizace a tehdejší atmosfé-
ru vzpomínal její první předseda JUDr. 
Metoděj Dudák. Po ukončení ofi ciální 
části schůze následovala volná zábava 
se zpěvem a kytarou.

Jiří Dudák

 JARNÍ SLAVNOST NA BOROVINCE
Když píšu tento článek, venku za 

oknem prší a  já si říkám, že se vů-
bec nic nezměnilo. Počasí je umíně-
né, chladné a  deštivé. Stejně tak jako 
tomu bylo na „Jarní slavnosti“, kterou 
jsme uspořádali tentokrát v  neděli 
16. května na Borovince v  Domaní-
ně. Sluníčko se tou dobou opalovalo 
zrovna na druhé straně zeměkoule, 
větřík nejen že vytrvale pofukoval, ale 
chvílemi se měnil v silné poryvy větru, 
které unášely drobné dešťové kapky 
k  zemi. Tohle typické podzimní po-
časí se nám do plánu slavnosti už od 
začátku nemohlo hodit! Připraveni 
tedy s „mokrou“ variantou programu 
jsme vyhlíželi dva autobusy z Telnice 

plné těch, kteří se na Borovinku toho 
dne těšili. Doplnili je samozřejmě 
také místní z blízkého či vzdálenější-
ho okolí. Zatímco si ti starší posedali 
ke stolům a při dobrém jídle či pití se 
začínali na Borovince ohřívat, rozkou-
kávat a  vytvářet debatní skupinky, 
pro děti byly již od samého začátku 
přichystány hry s nejrozličnějšími té-
maty. Více než sto soutěží chtivých řá-
dilo nad hlavami svých rodičů a pra-
rodičů při nejrůznějších disciplínách. 
Vzhledem k  nepříznivému počasí 
jsme totiž museli veškerý program 
vtěsnat pod střechu, a  tak doslova 
pod ní, v podkrovních pokojích, děti 
rozjely svůj „jarní desetiboj“. Absol-

vovaly deset disciplín, ve kterých na 
nejrůznějších místech statečně bojo-
vali, zatímco ostatním zpestřili svá-
teční odpoledne mnozí vystupující, 
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 FARNÍ DEN 2010

 HÁZENKÁŘSKÉ JARO 2010

V neděli 30. května se po poledni se-
šla naše farnost v  kostele sv. Jana Kři-
tele v Telnici a při příležitosti slavnosti 
Nejsvětější Trojice přivítala hlavního 
celebranta mše svaté P. Františka Bla-
hu, SDB. Tento provinciál řádu salesiá-
nů pozdravil všechny účastníky setkání 
a  spolu s  naším farářem P. Michaelem 
Jelínkem uvedli do ministrantské služ-
by malého Járu Zavadila. Už od rána 
se nad Telnicí honila nevyzpytatelná 
mračna, která si svými intenzivními 
přeháňkami vyžádala zásadní změny 
v programu: po mši v kostele představil 
historii a práci řádu Milosrdných bratří 
jeho hlavní český představitel – pro-
vinciál bratr Martin Macek, OH. V  té 
chvíli již naše děti ve farních prosto-
rách sledovaly milou pohádku Zdeňky 
Wajdové a soutěžily o sladké ceny pod 
vedením  Petra Gabrhela a  všech jeho 
dospělých pomocníků. Odpoledne pak 

účastníci přesídlili do sokolovny. Zde 
se vtipnou politickou satirou na téma 
„české předsednictví v  Evropské unii“ 
prezentovali šikovní sokolničtí ochot-
níci pod autorskou i  režijní taktovkou 
Honzy Mazala. Po nich se mikrofonů 
a  svých hudebních nástrojů chopili 
členové telnické scholy pod vedením 
Pavla Krále a  dopřáli všem poslucha-
čům velmi příjemný hudební prožitek. 
To už všechny děti sledovaly napínavé 
promítání pohádky, anebo se prohá-
něly na přilehlém sokolském hřišti. 
K sousedskému posezení pak přišli za-
hrát muzikanti cimbálové kapely Do-
nava, kterým se v závěru dne podařilo 
skvěle rozproudit náladu. V  kostele se 
pak uskutečnilo duchovní vyvrcholení 
celé akce – mariánské nešpory s P. Mi-
chaelem Jelínkem. Dovolte mi, abych 
tímto poděkoval všem organizátorům 
i  spolupracovníkům akce, kteří svými 

nápady a obětavým nasazením přispěli 
k pohodovému a přátelskému vyznění 
celého farního odpoledne. Stejný dík 
patří i všem dodavatelům občerstvení, 
ať už výborných místních klobás, tak 
i  rozmanitého sortimentu domácího 
cukroví či jiných lahodných pochutin. 
Rád bych také poděkoval telnickým 
sokolům za ochotu, s jakou nám s ohle-
dem na nejisté počasí vyšli obratem 
vstříc zapůjčením sokolovny a  jejího 
zázemí. Poděkování také patří obecním 
úřadům v  Telnici a  Sokolnicích, které 
se zčásti podílely na fi nancování této 
akce. Děkuji i všem asi 150 účastníkům, 
kteří dobrou náladou přispěli k  vytvo-
ření příjemné atmosféry a  těším se na 
jejich účast příští rok. Fotoreportáž 
z Farního dne 2010 naleznete na obál-
ce, další fotky jsou pak dostupné na 
webové stránce http://telnice.rajce.net/
Farni_den_2010.  František Kroutil

Nejvíce nabitý program ze všech 
našich družstev měli asi minižáci. 
Mimo dlouhodobé soutěže pořádané 
JMSH, kde se pravidelně umisťují mezi 
nejlepšími, objíždí naši kluci turnaje 
M.H.I.L, tedy soutěž v  níž nastupují 
vybraná družstva z  Česka, Slovenska, 

Polska a  Maďarska. Největším naším 
úspěchem skončilo IV. kolo, kde naši 
nepoznali porážku a po zásluze si od-
vezli pohár za první místo. Dále naši 
miníci 7. března 2010 vyhráli Zimní 
pohár ve Zruči nad Sázavou a přivez-
li 4. místo z  turnaje v  Zubří. Největší 

akcí jara byla pro tuto kategorii účast 
na pětidenním turnaji v  Maďarsku – 
BALÁSZ KUPA GYÖR. Na této akci se 
představilo 114 družstev ze sedmi zemí 
Evropy ve všech kategoriích. Naši roz-
hodně nepatřili mezi outsidery a  přes 
pokažený první den v dalším průběhu 

 DÍKŮVZDÁNÍ V HRADCI KRÁLOVÉ 
Už je to pět let, co se orlové a  další 

přátelé a  příznivci otce arcibiskupa 
Karla Otčenáška sešli v Hradci Králové 
na jeho Díkůvzdání při příležitosti jeho 
85. jubilea. Po pěti letech jsme dostali 
pozvánku na oslavu 90 let života, 65 let 
kněžství a 60 let biskupské služby otce 
Karla, dlouholetého duchovního rádce 
Orla. Z Telnice na tyto oslavy vyrazila 
skupina našich členů, aby se připoji-
la ke gratulantům. Po mši svaté, ještě 
v  bazilice, pogratulovali otci Karlovi 
biskupové z  Polska a  poté se všichni 

přemístili na náměstí. Tady se na podiu 
vystřídali se svým přáním prezident 
republiky Václav Klaus, nově jmenova-
ný arcibiskup pražský Dominik Duka, 
primátor města Hradec Králové a dal-
ší vzácní hosté. Svoje přání zazpívala 
také Lucie Bílá. Otec Karel byl velice 
potěšen a všem děkoval za přání a dál 
znovu šířil svoji myšlenku přátelství. 
Všichni přítomní na náměstí potom 
otci Karlovi připili na zdraví a zazpíva-
li. Bylo to krásné a dojemné přátelské 
odpoledne a  přesně naplnilo přání 

otce arcibisku-
pa, aby v  du-
chu jeho Sva-
todušní ideje 
vzájemnosti vi-
děl kolem sebe 
orelskou rodi-
nu jednotnou. 
Všichni, kteří 
jsme se s naším 
praporem tohoto Díkůvzdání zúčastni-
li, jsme si domů přivezli pěkný zážitek.

Jiří Hrazdíra, Orel jednota Telnice

kteří svým programem přispěli k dů-
stojnému a kulturnímu odpoledni. Za 
všechny bych rád připomenul vystou-
pení předního tanečního páru OJT 
Honzy Herodka a  Alenky Čečatkové 
či břišních tanečnic z  Bystřice nad 
Pernštejnem. Ti, kteří se osmělili, měli 
možnost využít venkovního minigol-
fu. Hned opodál se nabízely vyjížďky 

na koních či dobývání dětského hra-
du. A  pokud i  tohle bylo některým 
málo, byla pro všechny přichystána 
bohatá a svým průběhem i zajímavá 
tombola. Takto jsme tedy prožili spo-
lečně zase jeden hezký den v  dobré 
pohodě. Společně všechny generace 
i celé rodiny. Prostě všichni, kteří jsme 
se toho dne chtěli bavit a zároveň si 

odpočinout. Jsme rádi, že jsme tuto 
možnost mohli v  dnešní uspěchané 
době a  zejména při takové nepřízni 
počasí nabídnout a  podílet se na ní. 
Děkujeme všem, kteří nám pomohli 
toto odpoledne přichystat, ale také 
všem těm, kteří se za námi přijeli 
bavit! 
Za tým organizátorů OJT orel bělohlavý

• 
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 MLADÍ HÁZENKÁŘI V CHORVATSKU
Ve dnech 31. 3.–3. 4. 2010 se naše 

družstva mladších a  starších žáků zú-
častnila mezinárodního turnaje Mit-
teleuropa Adria Cup 2010 v  házené 
v chorvatském Trogiru. Tuto akci jsme 
začali připravovat již na podzim loň-
ského roku. Nejvýznamnější položkou 
v  rozpočtu byla doprava. Díky jedná-
ní členů výboru oddílu házené TJ So-
kol Telnice se podařilo i takto zásadní 
částku zajistit. Finance oddílu na toto 
poskytl sponzor s  tím, že pokud se 
oba týmy neumístí na „bedně“, tak bu-

deme muset dopravu uhradit z vlast-
ních zdrojů. Slíbili jsme, že umístění do 
třetího místa nebude problém, a naše 
daleké putování tak mohlo začít. 

Plni napětí a  očekávání jsme vyjíž-
děli ve středu 31. 3. před půlnocí au-
tobusem od sokolovny a po poklidné 
jízdě jsme bez problémů druhý den 
po poledni stáli před hotelem Mede-
na, kde jsme byli my a všechny ostatní 
zahraniční výpravy ubytováni. Po ne-
zbytné akreditaci u  pořadatelů a  na 
recepci jsme rozdělili pokoje, vybalili 

nejnutnější a  vyrazili na procházku 
k moři. Možná i vzhledem k tomu, že 
nám přálo počasí a někteří z kluků ješ-
tě moře na vlastní oči neviděli, se na-
šlo pár odvážlivců, kteří se v klidném, 
ale ještě chladném Jadranu vykoupali. 
Pravda, museli dělat rychlá tempa, aby 
neumrzli, ale za mohutného povzbu-
zování těch, kteří se do moře neodvá-
žili, si užili alespoň několik chvilek ve 
slané vodě. Pak následovala procház-
ka po pobřežní promenádě a obdivo-
vání krás chorvatského pobřeží. Po ve-

Naši mladí házenkáři s juniorským týmem ČR v Novém Veselí

turnaje vyhráli několik zápasů v  řadě 
a hořkost porážky poznali až v závěreč-
ném utkání o 5.–6.místo. Do konce se-
zony pak kluci budou hrát již tradičně 
na MEGASAM v  Olomouci a  neofi ciál-
ním mistrovství ČR minižáků v  Liberci. 
Mimo to je čeká závěr dlouhodobé sou-
těže jak v dresu Sokola Telnice, tak i zá-
věrečné kolo školní ligy v Telnici. 

Mladší žáci (ročníky 97–99) vstupovali 
do jarní soutěže PLAY OFF v roli jednoho 
z favoritů – jako vítěz podzimní skupiny 
A. Prvním mistrovským utkáním jara byl 
zápas v hale KP Brno. Našim se bohužel 
příliš nevydařil a domácí po zásluze zví-
tězili. Další zápas přivedl na promrzlou 
sokolovnu do Telnice hráče Tatranu Bo-
hunice. Naši kluci po nejslabším výkonu 
za poslední dobu podlehli 13:18. O čtr-
náct dní později přijel do Telnice další 
soupeř – SK Kuřim – a kluci konečně po-
tvrdili roli favorita a  po jednoznačném 
průběhu zaslouženě vyhráli. Dobrým 
výkonem se prezentovali i  v hale Ivan-
čic, kde smolně podlehli o  dvě branky. 
Dalším soupeřem, který se představil 
v Telnici, byl urostlý tým Velkého Meziří-

čí. Naši hráči však již během prvního po-
ločasu rozhodli o vítězství a i při prostří-
dání v druhé půli zvítězili o 11 branek.

 Také starší žáci mají za sebou první 
část PLAY OFF. Přes mírné obavy, jak 
se nám bude dařit proti soupeřům, 
s  nimiž jsme na turnajích spíše pro-
hrávali, předvádějí naši hráči výkony 
mnohdy lepší než v  podzimní části, 
a zvláště na domácím hřišti se jim daří 
bodovat. V  polovině soutěže mají na 
kontě 4  body, což se může zdát málo, 
ale s přihlédnutím ke kvalitám soupeřů 
a s vědomím, že téměř všichni nastupu-
jí v této kategorii prvním rokem, to není 
zase tak špatný počin. 

 Družstvo mužů vstoupilo do od-
vet z  pátého místa se ziskem 14 bodů 
z podzimní části. V roli jasného favorita 
zajíždělo v  prvním jarním kole na pa-
lubovku tápajícího Havlíčkova Brodu, 
kde po špatném výkonu bohužel pod-
lehlo 23:21. Druhým soupeřem nám byl 
dobře známý celek Legaty Hustopeče 
– soupeře, který celou soutěž s velkým 
náskokem vyhrál, jsme donutili k  ma-
ximálnímu nasazení do posledních mi-

nut, aby zvítězil 27:24. Prvním soupe-
řem na „naší“ palubovce byl Prostějov, 
přímý konkurent v tabulce. Tohoto sou-
peře jsme po dobrém výkonu přehráli 
v poměru 33:21. Do vždy nepříjemného 
domácího prostředí Maloměřic jsme jeli 
obhajovat podzimní body, avšak domá-
cí nám dali jasně najevo, kdo je pánem 
v  nafukovače, a  zvítězili 41:27. Dalším 
soupeřem, na kterého jsme narazili, byl 
Sokol Velké Meziříčí. Ve velice  pohled-
ném utkání nakonec soupeř zvítězil těs-
ně 22:23. Velkým zklamáním byla pro 
nás prohra s neoblíbeným Juliánovem. 
V dalším kole jsme porazili na jaře dob-
ře hrající Kuřim. Smolně o gól prohraný 
zápas v  Ivančicích a  nedotažené utká-
ní s Tišnovem, z něhož jsme jen neradi 
brali bod za remízu 30:30, daly zapome-
nout na obhajobu podzimního pátého 
místa. V předposledním kole jsme i přes 
solidní výkon podlehli týmu Zlína. Závěr 
soutěže obstaral přímý souboj o  šesté 
místo s  Bohunicemi, z  remízy 30:30 se 
radovali více hosté, na nás tak zbylo až 
konečné 8. místo za 20 bodů. 

Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice
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 HODNOCENÍ SEZÓNY 2009–2010 KK OREL TELNICE
Hodnocení sezóny 2009–2010 je 

velmi příjemné. Naše ,,A“ družstvo 
hrající Jihomoravský krajský pře-

bor první třídy (JmKP1) mělo letos 
za úkol pohybovat se – po loň-
ských sestupových problémech – 

v  klidných vodách středu tabulky. 
Druhé místo je pro nás příjemným 
překvapením.

Oproti loňskému roku se naše 
„Áčko“ zlepšilo v  náhozu družstva 
o 113 kuželek.

Konečná tabulka:
  1. TJ Sokol Husovice B
  2. KK Orel Telnice
  3. SK Brno-Žabovřesky 
  4. KC Réna Ivančice B 
  5. KK Brno Židenice B 
  6. SKP Kometa Brno 
  7. TJ Sokol Brno IV B
  8. KK Moravská Slávia Brno D 
  9. TJ Lokomotiva-Ingstav Brno A 
 10. KK Danstav Rosice C 
 11. SKK Veverky Brno 
 12. KK Brno Židenice C 
 13. TJ Lokomotiva-Ingstav Brno B 
 14. KK Drtič Olšany 

Naše výprava na turnaji v Chorvatsku

čeři proběhla taktická porada jednot-
livých týmů a pak hurá spát. Trenéři si 
tuto poradu ještě prodloužili, museli 
se přece psychycky připravit na zítřejší 
zahájení turnaje…

Ráno jsme se autobusem přepravili 
do centra Trogiru, do sportovní haly, 
kde mlaší sehráli dvě utkání s chorvat-
skými soupeři. Za mohutného povbu-
zování starších obě utkání zvládli na 
výbornou a  zaslouženě vybojovali do 
turnajové tabulky první čtyři body. Po 
tomto výtečném začátku jsme opět na-
stoupili do autobusu a odjeli do neda-
lekého Kaštelu, kde hráli starší. A i tito 
zvládli vstup do turnaje výtečně, hráli 
v ten den sice jen jeden zápas s Chor-
vaty, ale vítězný. Navíc po výtečném 
výkonu, který byl příslibem pro dal-
ší turnajové dny. Po těchto zápasech 

se celá výprava vydala do Splitu. Po 
okružní jízdě městem se nám koneč-
ně podařilo zaparkovat, a  mohli jsme 
tak vyrazit na prohlídku. Ta obsahovala 
přístav, historické centrum a promená-
du. Součástí této obchůzky byla vyni-
kající jadranská zmrzlina, někteří byli 
„zapatlaní až za ušima“. Po této exkurzi 
jsme se ale již všichni těšili na večeři 
a následné osobní volno. Během něho 
především trenéři i doprovod řešili tak-
tiku na následující hrací den…

V pátek, kdy se hrálo v Kaštelu, sehráli 
mladší jeden zápas. Jak jinak než vítěz-
ný! Starší odehráli zápasy dva. V prvním 
jednoznačně zvítězili, ve druhém po 
boji těsně podlehli soupeři. Po házen-
kářských mačích a  výtečném obědě 
jsme v  odpoledních hodinách relaxo-
vali procházkou v  centru starobylého 

Trogiru s nezbytnou zmrzlinou. A opět 
někteří z otužilců, za nechápavých po-
hledů domácích, vyzkoušeli zda se tep-
lota vody v  Jadranu již čistě náhodou 
nevyšplhala do přijatelných hodnot. 
Nevyšplhala! Ale i  tak bylo koupání 
úžasné! Večer kluci dostali rozchod, aby 
mohli v  hotelovém komplexu navázat 
nové známosti, případně aby si zajisti-
li výhodné zahraniční angažmá. Pokud 
máme pravdivé informace – nic z toho 
se nezdařilo. Trenéři se opět radili…

V sobotu jsme se po vydatné snída-
ni všichni přesunuli opět do Trogiru 
k  sehrání závěrečných zápasů. Mladší 
v utkání o celkově první místo po boji 
podlehli domácím házenkářům a star-
ší si připsali oba body po kontumaci 
výsledku v náš prospěch proti soupeři 
z Německa. Toto družstvo zcela nepo-
chopitelně po snídani odjelo domů 
a  naši starší žáci tak místo boje na 
palubovce trávili čas diskusí na téma 
„pěkná školní tělocvična, taková kdy-
by byla u nás“. Po obědě a následném 
předání cen našim týmům, oba se 
shodně po třech vítězstvích a  jedné 
porážce umístili na 2. místě, jsme na-
sedli do autobusu a  vyrazili směr Tel-
nice. I  cesta domů proběhla bez pro-
blémů, a tak jsme v neděli nad ránem 
děti předali rodičům. Nikomu se nic 
nestalo, nikdo nechyběl, nikdo nepře-
býval, medaile a poháry jsme přivezli, 
takže výpravu do světa tedy můžeme 
považovat za úspěšnou!

Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice 
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 V letošním roce se na 5. ročník Tur-
naje smíšených dvojic přihlásilo 15 
párů ve třech kategoriích. Soutěžilo 
se v kategorii žáci a žákyně (2 dvoji-
ce), do kategorie rodiče s  dětmi se 
letos nepřihlásil nikdo, v  kategorii 
neregistrovaní (3 dvojice) a  poslední 
kategorie byli registrovaní, kteří tvo-
řili hlavní část soutěžního osazenstva 
(10 dvojic). Turnaj byl velice vyrovna-
ný, když dvě dvojice v  nejpočetnější 
,,hlavní“ kategorii registrovaní dělila 

v  pořadí jen jedna kuželka. Po skon-
čení turnaje byly v  každé kategorii 
vyhodnoceny první tři dvojice a  ví-
tězové každé kategorie získali pohár. 
V kategorii žáci a žákyně dostala prv-
ní dvojice také pohár a  všichni žáci 
a žákyně pohár zmrzlinový. Na turnaj 
byl dobrý ohlas a některé dvojice již 
přislíbily účast pro šestý ročník. Dě-
kujeme za fi nanční podporu obci 
Telnice. 

Orel jednota Telnice

Naše „Béčko“ hraje Jihomoravský 
Krajský přebor druhé třídy, který je 
rozdělen na dvě skupiny po deseti 
družstvech a  po ukončení základní 
části se družstva rozdělí. První dva 
z obou skupin hrají o postup do JmKP1 
a  zbývající družstva hrají o  umístění. 
Naše družstvo hrálo o 5.–8. místo. Zá-
věrečné hodnocení našeho „Béčka“ 
je také lichotivé. Cílem bylo skončit 
v  základní části do pátého místa, ale 
naše družstvo obsadilo čtvrté místo 
se zlepšeným náhozem družstva o104 
kuželek. 

Stejně tak jako u „Áčka“ se dá mluvit 
o  velkém úspěchu. Navíc naši zálož-
ní hráči z dvaceti týmů obsadili krás-
né šesté místo (v loňské sezóně 16 
místo).

Konečná tabulka základní části:
  1. TJ Sokol Husovice C  
  2. TJ Sokol Brno IV C  
  3. KK Moravská Slávia Brno F  
  4. KK Orel Telnice B 
  5. TJ Lokomotiva-Ingstav Brno C 
  6. TJ Sokol Ořechov 
  7. SK Brno-Žabovřesky C 

  8. TJ Sokol Husovice D  
  9. KK Brno Židenice D  
 10. KS Devítka Brno B  

Konečná tabulka nadstavbové části 
o 5 až 8 místo:

  5. SK Brno-Žabovřesky B 
  6. KK Orel Telnice B 
  7. KK Velen Boskovice 
  8. KK Moravská Slávia Brno F 

Jiří Hrazdíra, 
KK Orel Telnice

 25. ROČNÍK VOLEJBALOVÉHO TURNAJE V TELNICI

 TURNAJ SMÍŠENÝCH DVOJIC V KUŽELKÁCH

V sobotu 8. května 2010 se s podpo-
rou obce Telnice uskutečnil na telnic-
ké sokolovně již tradiční turnaj smíše-
ných družstev ve volejbale. S  obrov-
ským nasazením po celý den bojovalo 
pod vysokou sítí 8 družstev složených 
z místních milovníků volejbalu. A kdo 
vyhrál? Jako každoročně se vítězem 
stal každý, kdo se nebál přijít potrápit 
si tělo a udělat tím další krok ke zlep-
šení pospolitosti v Telnici.

Konečné pořadí družstev:

Jitka Knolová

Lokomotiva
Zelení
Jedničky
Mládí fpřed

Cezava
Ňujork kámo
Sup
Londýn kotě

 II. ROČNÍK TURNAJE V SÁLOVÉ KOPANÉ 
V  neděli 11. dubna 2010 se v Telnici 

na orlovně a v Újezdě v  tělocvičně zá-
kladní školy konal II. ročník turnaje v sá-
lové kopané – Telnice 2010. Svoji účast 
přislíbilo 8  týmů, ale nakonec dorazilo 
jen 7, proto se v telnické základní skupi-
ně utkaly tři mužstva a v újezdské čtyři. 

V  Telnici se hrálo systémem 2+1, 
v  Újezdě pak 4+1, což dokonale pro-

věřilo sehranost a  všestranost všech 
zúčastněných družstev. Každý účast-
ník jistě potvrdí, jak velký rozdíl je hrát 
v  menší tělocvičně (orlovna) s  pravi-
dlem zákazaného nástřelu (prudší stře-
la do obložení orlovny byla po zásluze 
potrestána penaltou) a  jak náročné je 
sehrát se na větším hřišti (Újezd), kde 
se bez dobře organizované hry prostě 

neobejdete. Již v základních skupinách 
se ukázalo, jak jednotlivé týmy celý rok 
ladily formu. Mám-li porovnávat vý-
sledky loňského turnaje s tím letošním, 
mohu je označit za spíše překvapivé. Na 
celkové vítězství si letos zjevně brousil 
zuby tým Classic, který obhajoval (a na-
konec i obhájil) loňské druhé místo, ve 
fi nále jej totiž dokonale zaskočil Mickey 
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 MINISTRANTSKÝ FOTBALOVÝ TURNAJ V ŽAROŠICÍCH 
V  sobotu 8. května jsme v  rámci III. 

kola ministrantské fotbalové ligy vyra-
zili s mladšími ministranty dobývat Ža-
rošice. Všichni dobře víme, že úspěšná 
léta jsou teprve před námi, i tak jsme 
se chtěli pokusit o  malý zázrak. Kluci 
bojovali srdnatě (Ondra Homola budiž 
toho zářným příkladem), kličkovali jak 
Ronaldinho (Honza Vespalec), zkušeně 
školili soupeře (Mirek Esterka), neza-
lekli se jeho výrazné výškové převahy 
(Štefan Esterka je hrdina), poctivě dr-
želi obrannou linii (Franoušek Kroutil), 
režírovali svoji hru (Slávek Jochman) 
a  nebojácně se vrhali do každé sou-
peřovy rány (gólmani Marek Plánička 
Kučera a  Dominik Van der Saar Ze-
hnal). Ačkoliv jsme vstřelili jen tři góly 
(kanonýři Esterkovi), předvedenou 
hrou a  množstvím neproměněných 
příležitostí jsme nezklamali. Obsadili 
jsme nakonec páté místo (z pěti) a náš 
skalp získali tyto týmy: Tvarožná, Ná-
sedlovice, Dolní Bojanovice a konečný 
vítěz z Mutěnic. Všichni jsme se shodli 
na tom, že bychom měli více trénovat, 

čemuž se hodláme věnovat o  svých 
ministrantských schůzkách a  také na 
letošním ministrantském táboře. Po-
slední letošní turnaj se uskuteční  26. 
června v  Mutěnicích na umělé trávě, 

podle všeho bychom měli být posíle-
ni i  o absentující hráče a  naše místní 
hvězdy (už se třeba na tebe, Jožo, těší-
me), takže jim to příště určitě natřeme!

František Kroutil

Mouse Team, který se oproti loňsku vý-
razně zlepšil a  zaslouženě celý turnaj 
bez ztráty kytičky vyhrál. Třetí místo 
obsadil tým FC Jílová, který svými vý-
kony překvapil především místní „se-
niorský výběr“ – Fotři Telnice, na jehož 
úkor postoupil do play off  a pak v bitvě 
o bronzový pohár rozdrtil kluky z New 
Star. Stejně jako loni se místním „Fot-

rům Telnice“ nepodařilo postoupit ze 
základní skupiny. Letos to ale již bylo 
opravdu jen po těsných výsledcích 
a  když si vzpomenu, jak část zápasu 
dokonce válcovali budoucího vítěze 
Mickey Mouse Team nebo jak třetímu 
FC Jílová nasázeli 10 branek a  do po-
slední chvíle mohli vyhrát, čekám, že 
se nám příští rok už konečně protrhne 
smůla a  domácí tým v  turnaji výraz-
ně promluví do pořadí na nejvyšších 
místech. Tuto naději v  nás živí i  to, že 
se letos nejlepším hráčem turnaje stal 
fotbalový kouzelník a univerzál z Telni-
ce Marcel Moučka. Korunu nejlepšího 
střelce získal Petr Zahradník se 17 góly 
z vítězného Mickey Mouse teamu, titu-
lem nejlepšího nahrávače pak byl oce-
něn Filip Michna z FC Jílová za 9 úspěš-
ných nahrávek. Děkuji všem spolupořa-
datelům za skvělou spolupráci, ochotu 

a obětavost. Dále pak Obecnímu úřadu 
Telnice, za jehož fi nančí podpory se 
akce uskutečnila, a  taky místní organi-
zaci KDU-ČSL za personální i  sponzor-
skou výpomoc, stejně tak i všem, kteří 
do turnaje přispěli cenami pro hráče 
či jakkoliv jinak. Nesmím také opome-
nout pochválit malé i  velké fanouš-
ky za nepřehlédnutelné povzbuzo-
vání našich bojovných výkonů.

Konečné pořadí turnaje:
1.  Mickey Mouse Team 

(kapitán Jaroslav Zborník)
2. Classic (kapitán Dušan Poliak)
3. FC Jílová (kapitán Lukáš Joch)
4. New Star (kapitán Martin Mrkvica)
5.  Minimu Mutěnice 

(kapitán Marek Trávník)
6. Bílý Balet (kapitán Václav Jaša)
7. Fotři Telnice (kapitán Jan Vybíral)

František Kroutil

Pozvánka na fotbalový zápas pro starší hráče
Dovolte mi, abych Vás srdečně po-

zval na veteránský fotbalový zápas 
mezi tatínky a dědečky Telnice a Mu-
těnic, který se uskuteční v sobotu 26. 
června od 10.00 hod. na mutěnické 
umělé trávě. Po zápase bude příleži-

tost rekapitulace všech fotbalových 
i nefotbalových momentů v místních 
vinných sklepích… Autobus odjíždí 
v  8.45 z  parkoviště vedle Pohostin-
ství u Laštůvků a příspěvek na cestu 
je pro všechny hráče i fanoušky dob-

rovolný. Návrat je očekáván v odpo-
ledních hodinách (zřejmě toho stej-
ného dne). Přihlášení je možné na 
telefonním čísle: 777  770  376 nebo 
emailu: frantisek.kroutil@email.cz.

František Kroutil



Fotoreportáž z Farního dne
(viz článek na straně 12, foto Veronika Klesalová)

 Bohoslužba v kostele

Pohádka pro děti

Představení sokolnických divadelníků

Lidová hudba Donava

Během bohoslužby

Přednáška br. Martina Macka

Vystoupení telnické scholy

Farní den na sokolovně



Fotoreportáž z oslavy Dne matek
(sál orlovny, 9. května 2010, foto Veronika Klesalová)


